



Francophone Funding Opportunities for Northern Ontario

Possibilités de financement pour le Nord de l'Ontario : programmes visant la francophonie



Francophone Community Grant Program (FCGP)

The Francophone Community Grants Program (FCGP) plays a central role in strengthening the development of the Franco-Ontarian community by supporting non-profit organizations, social enterprises and businesses that deliver French-language services or serve Francophone markets.

The FCGP supports projects that aim to:

- strengthen the capacity of organizations and/or businesses to provide products and services to Francophones in the province
- promote the recruitment and/or training of bilingual Francophone staff
- provide opportunities to celebrate and foster understanding of Ontario's Francophonie

The program has two funding streams:

- Community and Culture
- Economic Development

Projects funded under the Francophone Community Grants Program cannot receive financing in the same year from:

- other Ontario Ministry of Francophone Affairs programs
- programs offered by the Secrétariat du Québec aux relations canadiennes

Scan to learn more



Le Programme d'appui à la francophonie ontarienne (PAFO)

Le Programme d'appui à la francophonie ontarienne (PAFO) joue un rôle central dans le développement de la communauté franco-ontarienne en soutenant les organismes communautaires et sociaux ainsi que les entreprises qui offrent des services en français ou servent les marchés francophones.

Le PAFO soutient des projets qui visent à :

- renforcer la capacité des organismes et/ou des entreprises qui offrent des produits et des services aux francophones de la province
- promouvoir le recrutement et/ou la formation de personnel francophone bilingue
- offrir des occasions de célébrer et de favoriser la compréhension de la francophonie de l'Ontario

Le programme comporte deux volets de financement :

- Communauté et culture
- Développement économique

Les projets financés dans le cadre de ce programme ne peuvent pas être subventionnés, au cours de la même année, par un autre programme :

- du ministère des Affaires francophones
- d'autres programmes du Secrétariat du Québec aux relations canadiennes.

Scannez pour en savoir plus



In recognition of the two official languages and the distinct arts and cultural contributions of Ontario's Francophone artists, the Ontario Arts Council (OAC) has a suite of French-language programs specifically for Francophone artists and organizations. Ontario is home to the second largest Francophone population in North America and we believe the arts are an important link to exploring the intersections of language and identity.

Applicants who are Francophone are encouraged to apply to any program in which their activities are eligible. In addition, OAC has a number of programs that specifically meet the needs of Francophone artists, ad hoc groups/collectives and organizations.

Only French-language applications will be accepted for the following programs. Please note that Francophone artists can also apply (in French or English) to OAC programs outside Francophone Arts.

Scan to learn more →



Bourses francophones Conseil Des Arts de L'Ontario – Artistes francophones

En reconnaissance des deux langues officielles et des contributions artistiques et culturelles distinctes des artistes francophones de l'Ontario, le Conseil des arts de l'Ontario (CAO) propose un ensemble de programmes de langue française expressément pour les artistes et les organismes francophones. C'est en Ontario que l'on retrouve la deuxième plus forte concentration de population francophone en Amérique du Nord et nous croyons que les arts sont un lien important pour explorer les croisements de langue et d'identité.

Le CAO encourage les candidats francophones à présenter des demandes aux programmes auxquels leurs activités sont admissibles. De plus, le CAO a une foule de programmes qui répondent expressément aux besoins des artistes, groupes ad hoc, collectifs et organismes francophones.

Scannez pour en savoir plus →



The Ontario and Québec governments are each investing \$250,000 annually under the Cooperation and *Exchange Agreement between the government of Québec and the government of Ontario with respect to the Francophonie*. This funding supports projects developed jointly by Francophone organizations in Ontario and Québec which aim to:

- encourage the development of Francophone culture
- leverage Francophone economic opportunities
- enhance a mutual understanding between the two provinces

Description

Under the agreement, Ontario's Ministry of Francophone Affairs and the Secrétariat du Québec aux relations canadiennes are funding projects developed and carried out jointly by Francophone organizations in Ontario and in Québec. Each project must be submitted by an applicant from one province and a co-applicant from the other province.

Ontario and Québec are each investing \$250,000 in support of eligible projects. The maximum grant limit per project is \$40,000, or \$20,000 for each province.

Scan to learn more →



Official Languages Support Programs

The Department of Canadian Heritage supports two official languages funding programs from which several initiatives are derived. The collective goal of these programs is to:

- Enhance the vitality of English- and French-speaking minority communities; and
- Promote the English and French languages in Canadian society.

Scan to learn more →



Les gouvernements de l'Ontario et du Québec investissent chacun 250 000 \$ par an dans le cadre de l'*Accord de coopération et d'échanges entre le gouvernement du Québec et le gouvernement de l'Ontario en matière de francophonie* pour soutenir des projets élaborés conjointement par des organismes francophones de l'Ontario et du Québec et qui visent à :

- encourager le développement de la culture francophone
- tirer parti des possibilités économiques liées à la francophonie
- améliorer la compréhension mutuelle entre nos deux provinces

Description

Dans le cadre de cet accord, le ministère des Affaires francophones de l'Ontario et le Secrétariat du Québec aux relations canadiennes financent des projets élaborés et réalisés conjointement par des organismes francophones de l'Ontario et du Québec. Chaque projet doit être soumis par un demandeur d'une province et un co-demandeur de l'autre province.

L'Ontario et le Québec investiront chacun 250 000 \$ à l'appui de projets admissibles. La limite maximale de subvention par projet est de 40 000 \$, soit 20 000 \$ par province.

Scannez pour en savoir plus →



Programmes d'appui aux langues officielles

Le ministère du Patrimoine canadien appuie deux programmes de financement des langues officielles dont découlent plusieurs initiatives. L'objectif global de ces programmes est de :

- favoriser l'épanouissement des communautés francophones et anglophones qui vivent en situation minoritaire;
- promouvoir le français et l'anglais dans la société canadienne.

Scannez pour en savoir plus →

